
Universitetet i Oslo 
Institutt for klinisk medisin 
 

 
 
Protokoll fra Forskningslederforum (FLF)  
Dato: 29.10.2015 
 
Til stede:  
Forskningsledere: Dan Atar, Karin C. Lødrup Carlsen, Lars Nordsletten, Lars Eide, , Leiv Arne Rosseland, Stein Kvaløy, Theis Tønnesen Fra Campus Ahus:  Tom Øresland, 
Hilde Lurås, Jarlis Wesche  Øvrige: Erlend B. Smeland (møteleder), Ivar P. Gladhaug (møteleder), Hanne F. Harbo, Lillian Kramer-Johansen, Peder Utne (observatør), Hilde 
Nebb (observatør) fra sak 72, Pål Bakke, Gina Clausen, (referent). 
Invitert: Øystein Krüger (sak 66), Pia Nybo Skaar (sak 66), Jens Petter Berg (sak 67), Ingrid Sogner (70) Trond Snoen (sak 66)  
Forfall: John-Anker Zwart, Hans Mossin, Kristin Bjordal, Henrik Rasmussen, Wenche Reed. Ingrid Melle, Torkel Thune (invitert innleder) 
 
 
Sak Sentrale diskusjonspunkter Konklusjon/ 

oppfølging 
65/2015  
Ansvarlig: 
EBS/IPG 

Godkjenning av referat fra 
forrige møte 
Vedlegg: Referat  

Referatet ble godkjent. 
 
Referatene legges ut på Klinmeds nettsider på FLFs område, og det lages lenker til dette 
nettstedet fra aktuelle forskningssider hos OUS og Ahus. Referatene legges ut i foreløpig 
form før de er godkjente (merkes med foreløpig referat), slik at de er mest mulig 
dagsaktuelle.  
 
Referatene gjøres kortere/mindre detaljerte. 
 

 
Klinmed 
oppdaterer 
nettsted og 
legger ut 
referater.  OUS 
og Ahus 
etablerer 
linker til 
Klinmeds 
sider. 

66/2015 
Ansvarlig: 
EBS 

IKT for forskning 
- Status for modernisering 

av IKT-infrastruktur i OUS 
Programvare for forskning 
i OUS,  
v/Pia Nybo Skaar  

- Status for Digital fornying 
i Helse Sør-Øst 
v/Øystein Krüger 

Vedlegg: 

Status for arbeidet med IKT-støtten til forskere ved OUS. 
 
Status for modernisering av IKT-infrastruktur i OUS  Torkel Thune ble 
forhindret fra å komme. Thunes oversikt over status for implementering av ny ikt-
infrastruktur i OUS ble vist og kort kommentert. Utrullingen er ca. 3 mnd forsinket.  
 
Programvare for forskning i OUS,  
v/Pia Nybo Skaar (Stab IKT) orienterte om status for arbeidet med å gi OUS-ansatte 
tilgang til standardprogrammer og standard arbeidsflate for forskning. Saken har 
tidligere vært orientert om på FLF møtet i mai.  
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Informasjonsskriv fra HSØ 
og UiO om regional IKT-
tjeneste for forskning. 

Min sykehuspartner – her kan man bestille tilgjengelige programmer. Status for  
programmene: 
 
* SPSS, SPSS Sample Power, EpiData/EpiData Analysis og  Sigmaplot - er 
tilgjengelig 
* Stata - i rute 
* R  og  Matlab - under arbeid 
 
Mangler hjelp til funksjonell testing fra forskningen 
 
Det kom tilbakemelding om at programvaren SPSS fortsatt ikke er tilgjengelig for alle. 
Skaar tar dette tilbake til Sykehuspartner.  
  
Workshop primo desember: Medisinsk genetikk – analyseplattform. Synliggjøring og 
behov for lagring tungregning på kort sikt både for diagnostikk og forskning for 2016-17. 
KDI + KKT + andre miljøer vil delta.  
 
 
Status for Digital fornying i Helse Sør-Øst 
v/Øystein Krüger 
 
IKT Støtte til forskning – status arbeid. 
Avdeling forskning og innovasjon RHF har gjennomført en rekke tiltak bl.a.: 
gjennomført utredninger og foranalyse utenfor «IKT» satsingen» 
 
Krüger orienterte om at det pågår et IKT – løft i helseregionen. Det har bl.a. blitt 
utarbeidet en IKT strategi 
 
IKT- støtte til forskning har blitt et eget program i Digital fornying fra 2016. Det jobbes 
med mandat. Det skal ansattes en programleder, og etableres en gruppe med 
representanter fra forskningsmiljøene. Programstyret ledes av Per Morten Sandset.  
  

67/2015  
Ansvarlig: 
EBS/IPG 

System for etablering og 
avvikling av 
forskningsgrupper i KDI   
- v/Jens Petter Berg 

Jens P. Berg, KDI holdt en presentasjon om: «System for etablering og avvikling av 
forskningsgrupper i KDI».  
 
KDI har ca. 80 forskningsgrupper. Klinikken  har etablert et system for hvordan man 
etablerer nye forskningsgrupper. KDIs innmeldingsskjema for forskningsgrupper 
inneholder bla opplysninger om gruppemedlemmer, formål, om del av et større 
forskningsnettverk.  Dette er i stor grad basert på retningslinjen Etablering av 
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forskningsgrupper og funksjonsbeskrivelse for forskningsgruppeledere (OUS – 
eHåndbok) 
 
Klinikkleder og forskningsleder vurderer og godkjenner om gruppen skal etableres eller 
avvikles.  
 
KDI holder et årlig seminar for forskningsgruppeledere  
Alle forskningsgrupper må levere et Abstract – obligatorisk oppmøte for gruppeleder 
eller stedfortreder!  Bruker stimuleringsmidler fra OUS til seminaret.  
 

68/2015  
Ansvarlig:  
EBS/IPG 

Høring revisjon av 
forskningsetikkloven 
Ved Erlend Smeland og Ivar P. 
Gladhaug 
Vedlegg:  
Link til side med høringsbrev og 
høringsnotat: 
https://www.regjeringen.no/no/
dokumenter/horing-om-revisjon-
av-
forskningsetikkloven/id2427309
/ 
- Høringssvar fra Medfak  
- Ledermøtesak og utkast til 

høringssvar fra OUS 

OUS og Medfak, UiO stiller seg bak forslagene til endringer i forskningsetikkloven.  
OUS og Medfak enige- en del av grepene ville man tatt selv.  
OUS ønsker et utvalg sammen med Medfak. 
 
Ahus stiller seg bak høringssvaret.  
Det vises til høringsinnspillene, som er lagt ut på Kunnskapsdepartementets nettsider: 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-
forskningsetikkloven/id2427309/ 

 
 
Saken kommer 
tilbake i FLF 
ifm etablering 
av 
forskningsetisk 
utvalg samt 
rutiner for 
innmelding av 
saker  
 

69/2015  
Ansvarlig:  
EBS/IPG 

Revidert handlingsplan for 
forskning Medisinsk klinikk 
v/Dan Atar 
 

Forskningsleder Dan Atar, presenterte handlingsplan for forskning, han la vekt på at 
handlingsplan ikke er endelig vedtatt, og at det er viktig at handlingsplanen kobles til 
OUS strategidokument. 
 
Klinikken skal ha et Forskningsseminar i desember hvor bl.a. fokus på kvalitet vil være 
et tema.  
 

Sende ut 
endelig versjon 
av 
handlingsplan
en til FLF når 
den er 
godkjent. 
 
 

70/2015  
Ansvarlig: 
EBS 

Innspill fra referansegruppe i 
regi av HOD og NFR for EU-
finansiert helseforskning og 
behov for oppfølgning:  
v/Peder Utne (OUS) og Ingrid 
Sogner (UiO, MED) 

Peder Utne orienterte om  at  UiO/MED og OUS/Forskningsstøtte er representert i en 
referansegruppe for EU-helseforskning i regi av HOD og NFR. Formålet er å bidra med 
strategiske innspill til EU-helseforskningsprogram.  
En rekke forlag til tiltak og insentiver har blitt foreslått deriblant:  
- Økonomiske insentiver til forskere som skal søke eu-midler. Toppfinansiering for 

Marie – Curie. 

 

 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-forskningsetikkloven/id2427309/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-forskningsetikkloven/id2427309/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-forskningsetikkloven/id2427309/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-forskningsetikkloven/id2427309/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-om-revisjon-av-forskningsetikkloven/id2427309/
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Vedlegg: 
Notat samt referat fra møte i 
referansegruppe 
 

- Frikjøp til søknadsskriving. 
- Hjelp til den ikke-vitenskapelige delen av søknadsteksten.  
 
Saker som diskuteres i referansegruppa skal tas opp i FLF. 
 
Det ble bemerket at mangel på forskningsarealer begrenser muligheten for å søke om 
store prosjekter. 
 
 

71/2015 
Ansvarlig:  
IPG 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
72/2015 

Orienteringssaker UiO 
Ulikt regelverk for 
aldersgrense for å gå med av 
ved UiO og OUS 
- v/ Ivar P. Gladhaug 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forslag til møtedatoer  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ulikt regelverk for aldersgrense for å gå med av ved UiO og OUS/Ahus (gjelder alle 
helseforetak og alle virksomheter underlagt arbeidsmiljøloven). 
I sommer ble det innført nye regler for når man kan gå av med pensjon. 
Arbeidsmiljøloven  sier at man kan stå i stillingen sin frem til fylte 72 år, mens 
Tjenestemannsloven  sier 70 år. Dette skaper utfordringer for kombinerte stillinger. Det 
vil bli praktisert slik at dersom en ansatt i kombinert stilling ønsker å fortsette i 
hovedstilling ved helseforetaket, så vil bistillingen ved UiO ikke kontinueres på 
tilsvarende måte, men avsluttes på ordinær måte og evt kontinueres som prof. emeritus.   
 
  
 
 
 
 
 
Følgende møtedatoer for 2016 ble vedtatt:  
28. januar kl. 13.00 – 16.00 
31. mars  kl. 13.00 – 16.00 
21. april  kl. 13.00 – 16.00 
26.mai  kl. 13.00 – 16.00 
16. juni  kl. 13.00 – 16.00 
25. august  kl. 13.00 – 16.00 
29 september  kl. 13.00 – 16.00 
20. oktober   kl. 13.00 – 16.00 
17. november  kl. 13.00 – 16.00 
8. desember  kl. 13.00 – 16.00 
 
Gina sender innkalling via Outlook.  
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Livsvitenskapsbygget/ ved 
Forskningsdekan Hilde Nebb, 
Medfak  

 
 
Hilde Nebb 
Presentere Livsvitenskapsbygget.  
 
Det har blitt bevilget penger til forprosjektet, og det jobbes med å ansette en direktør 
som skal lede arbeidet. Medfak er vertsskapsfakultet for satsningen.  
Styreleder for satsningen er Svein Stølen, MN 
 
Bygget er på 66000 kvm. 35% tenkt til farmasi og kjemi resten til Livsvitenskap.  
Etter planen skal bl.a. kjernefasiliteter, massespektrometre, nanovitenskap, 
isolatlaboratier og røntgendiffrasksjon inn i bygget.  
Premiss for de miljøene som er tenkt inn er at de skal være internasjonalt 
konkurransedyktige og innovative.  
 
Miljø som er planlagt inn i bygget: 
BIO og NCMM(unge talenter)  
Computational life science (Bioinformatikk, biostatsikk, biomodellering)  
Konvergensmiljø  
Senere konkurransearena påkrevd 
Teknologitunge faglig sterke miljøer - etter innspill og prosess H2015 
 
OUS ledelsen har spilt inn ønske om å disponere fleksibelt areal i bygget. 

73/2015 
Ansvarlig: 
EBS 
 

Revidert forskningsstrategi for 
OUS,  
- innspill fra FLF før 

høringsrunde 
- Ved Erlend Smeland og 

Lillian Kramer-Johansen 
Vedlegg:  
Utkast til strategi (revidert 
etter tidligere utsendt epost til 
forskningslederne) 

En rekke foreløpige innspill har blitt inkorporert inn i strategidokumentet, som er 
utarbeidet i regi av Forskningsutvalget. Man ønsker et kort dokument, slik det er lagt 
opp til.  
Skal til foreløpig behandling i ledermøtet 10.11.15, og sendes deretter til høring. Deretter 
endelig vedtak i Ledermøtet.  

 
Handlingsplan – 2 års perspektiv – er foreløpig ikke påbegynt (avventer vedtak av 
strategien). Også handlingsplanen skal vedtas av ledermøtet. Viktig at handlingsplan er 
realistisk  

 
Skal det være et felles format på klinikkens handlingsplaner eller skal det være «fritt»? 
Det var et ønske om uniforme handlingsplaner for sykehuset.  FLF kan jobbe med felles 
mal.  
Forskningsutvalget kommer med forslag til videre prosess når strategien er vedtatt. 
 
 

 
 
Utkast til 
strategi sendes 
til klinikkene 
m.fl. for 
innspill 
nov/des. 
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74/2015 
 

Andre orienteringssaker fra 
OUS: 
 

• Revisjonsrapport OUS, 
personvern og 
informasjonssikkerhet 
Vedlegg: Rapport fra 
Seksjon for 
personvern og 
informasjonssikkerhet 
v/Erlend Smeland 

 
• Sentrale 

forskningsmidler fra 
OUS 2016, fordeling av 
stimuleringsmidler pr 
klinikk  
(fordeling gjennomgås 
i møtet).  
v/Pål Bakke 

 

 
Erlend har invitert forskningsstøtte, personvernombud m.fl. for å utarbeide en plan for 
hvordan avvikene skal håndteres. Det er ikke ønskelig at alle klinikker setter i gang med 
å lage egne oversikter, men avventer videre beskjed om praktisk og hensiktsmessig 
oppfølging.  
 
 
Biobank – løses ved at  prosjektkatalogen i Cristin kobles til Biobankregisteret. 
 
 
 
 
 
 
Pål Bakke gikk gjennom fordeling av stimuleringsmidler, fordeling 2016.  
 
 

 

Eventuelt  
 

  

 


